



常用中药饮片用量问卷调查报告

投稿时间: 2009-10-12 责任编辑: 刘妮 [点此下载全文](#)

引用本文: 唐仕欢,黄璐明,黄璐琦,杨洪军,周超凡.常用中药饮片用量问卷调查报告[J].中国中药杂志,2010,35(4):539.

DOI: 10.4268/cjmm20100430

摘要点击次数: 756

全文下载次数: 338

广告合作



作者中文名	作者英文名	单位中文名	单位英文名	E-Mail
唐仕欢	TANG Shihuan	中国中医科学院 中药研究所, 北京 100700	Institute of Chinese Material Medica, China Academy of Chinese Medical Sciences, Beijing 100700,China	
黄璐明	HUANG Luming	江西中医学院, 江西 南昌 330004	Jiangxi University of Traditional Chinese Medicine, Nanchang 330004, China	
黄璐琦	HUANG Luqi	中国中医科学院 中药研究所, 北京 100700	Institute of Chinese Material Medica, China Academy of Chinese Medical Sciences, Beijing 100700,China	
杨洪军	YANG Hongjun	中国中医科学院 中药研究所, 北京 100700	Institute of Chinese Material Medica, China Academy of Chinese Medical Sciences, Beijing 100700,China	hongjun0420@vip.sina.com
周超凡	ZHOU Chaofan	中国中医科学院 中医基础理论研究所, 北京100700	Institute of Basic Theory, China Academy of Chinese Medical Sciences, Beijing 100700, China	

基金项目:国家科技基础条件平台项目(2004DEA71170)

中文摘要:在全国不同区域,选取18个省市的21家医院,采用分层抽样和简单随机抽样相结合的方法,收集调查问卷 1 704 份,进行统计分析。通过调查发现,78.4%的专家认为有必要修订药典对饮片用量的规定,中医临床医生认为《中国药典》规定的中药用量普遍偏小,有必要加以部分修订,为制定用量新标准提供了依据。

中文关键词:中药饮片 用量 《中国药典》 问卷调查

Studies and reports of questionnaire on Chinese cut crude drug's dosage

Abstract: We had applied methods of stratified sampling and simple random sampling and collected 1 704 questionnaires in 21 various hospitals, 18 provinces, then analyzed them. The conclusion showed that 78.4 percent experts presumed that the dosage rang of some traditional Chinese medicine should be revised. The dosages in the pharmacopoeia are not coincided with the practical dosages, and demand to revise. This paper will offer the consummate data for formulating the new dosage standard.

keywords: Chinese cut crude drug dosage Pharmacopoeia of the People's Republic of China questionnaire

[查看全文](#) [查看/发表评论](#) [下载PDF阅读器](#)